
 

 

 

حصة على  يستحوذ  لِشا  مباشرة  بنك  مطار في    غير 

Edinburgh  

استحواذه مؤخرًا على حصة   "البنك"( عن  أو  لِشا"  )"بنك  ذ.م.م.  لِشا  بنك  مباشرأعلن  في مطار  ة  غير 

Edinburgh   أحد أبرز    يديره الاستثمار في صندوق استثماري يركز على البنية التحتيةمن خلال  ، وذلك

التوجه الاستراتيجي للبنك نحو فئات    معهذا الاستثمار    تماشيمديري صناديق الاستثمار في البنية التحتية. ي

 .في البنية التحتية العالمية  العالمي ، ويشكل خطوة مهمة لدخوله سوق الاستثمارالمرنةالأصول 

بعد نجاحه مؤخرًا   في قطاع الطيران بنك لشا استراتيجية   اساسية في خطوةً  هذا الاستحواذ ويشكل

رة لصالح إحدى شركات الطيرانبالاستحواذ  كما يعُزز هذا . الرائدة على عدد من الطائرات المؤجَّ

هيكلة   حيث تمت ، التزام البنك بتوسيع محفظته الاستثمارية في مجالي الطيران والبنية التحتية الاستحواذ 

 الشريعة الإسلامية. أحكام الاستثمار من خلال ترتيبات تمويل متوافقة مع 

  :قائلًا  السيد محمد إسماعيل العمادي، الرئيس التنفيذي لبنك لِشاوفي تعليقه على هذه الصفقة، صرّح 

البنية   في  العالمي   يمثل هذا الاستثمار إنجازًا مهمًا للبنك، حيث نخطو من خلاله إلى سوق الاستثمار"

في البنية   الاستثمارية  . وكجزء من محفظتناEdinburghطار في م من خلال الاستثمار التحتية العالمية 

الفرص الاستثمارية التي تساهم في تحقيق قيمة مستدامة على المدى اغتنام نسعى جاهدين إلى  التحتية

عملائنا، نظرًا للآفاق  قبل لقد شهد تركيزنا الأخير على قطاع الطيران اهتمامًا واسعاً من . والطويل 

الواعدة لهذا القطاع. كما تعكس هذه الشراكة الاستراتيجية التزامنا المتواصل بتحقيق قيمة مضافة لجميع  

 الأطراف المعنية". 

يذُكر أن بنك لِشا ذ.م.م. هو أول بنك مستقل متوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية، حاصل على ترخيص من  

 . (QSE: QFBQ)، ومدرج في بورصة قطر(QFCRA) تنظيم مركز قطر للمال هيئة 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

Lesha Bank acquires an indirect stake in 

Edinburgh airport  
Lesha Bank LLC (Public) (“Lesha Bank” or the “Bank”) recently indirectly acquired a stake in Edinburgh 
airport, through an investment in an infrastructure-focused investment fund managed by a renowned 
infrastructure fund manager. This investment aligns with the Bank’s strategic focus on resilient asset 
classes and marks the Bank’s entry into the global infrastructure investment market. 
 
This acquisition is also a key step forward in Lesha Bank’s aviation strategy, following its recent 
successful acquisition of several aircraft leased to a leading airline. It further reinforces the Bank’s 
commitment to expanding its aviation and infrastructure portfolio, with the investment being structured 
by way of a Shari’a-compliant financing arrangement. 
 
Lesha Bank CEO, Mr. Mohammed Ismail Al Emadi, commented: “This marks a significant milestone 

for us as we enter the global infrastructure investment market through investing in Edinburgh airport. 

As part of our infrastructure investment portfolio, we seek attractive investment opportunities that may 

drive long-term value. Our recent focus on aviation investments has been met with strong demand from 

our clients, given the sector’s robust growth potential. This strategic collaboration with our business 

partners reinforces our commitment to delivering value for all stakeholders involved.” 

Lesha Bank LLC (Public) is the first independent Shari’a-compliant Bank authorized by the Qatar 

Financial Centre Regulatory Authority (QFCRA) and a listed entity on the Qatar Stock Exchange (QSE: 

QFBQ). 

 

 

 


